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Tisztelt Polgármester Úr! 

 

Kérésének megfelelően az alábbiakban összefoglalom a 2021. évben polgármesteri biztosként 

elvégzett munkámat. 

Általánosságban elmondható, hogy az elmúlt időszakra is jellemző volt az eredményes 

kapcsolattartás a kormányzati döntéshozókkal a projektek megvalósulása érdekében.  

A pécsi fejlesztések és egyéb sport ügyek kapcsán folyamatosan egyeztettem Dr. Szabó Tünde 

államtitkár asszonnyal, Dr. Schmidt Ádám sportpolitikai főtanácsadóval (Miniszterelnökség), 

Dr. Fazekas Attila helyettes államtitkárral, Sárfalvi Péter helyettes államtitkárral, illetve Bánki 

Erik országgyűlési képviselő úrral, illetve a fejlesztésekben érdekelt sportági szakszövetségek 

elnökeivel. 

1. MVP Aquapark: az előző vezetés 500 millió kormányzati forrásból egy nem 

megvalósítható fejlesztési projektre elköltött 350 millió forintot. A megmaradt 150 

millió forint fejlesztési forrást közbenjárásomnak köszönhetően sikerült halasztott 

elszámolással itt tartani. A kormányzat felé egy új helyszínen megvalósítandó 

fejlesztési elképzeléssel fordultunk és a szakpolitikai felelős EMMI, illetve a teljes 

programért felelős Miniszterelnökség egyaránt engedélyezte az új helyszín és új 

koncepció kidolgozását. A Koncepció Tervet elkészíttettük a NAPUR Architecttel 

együttműködve. Az Előzetes Megvalósíthatósági Tanulmány is elkészült, a 

közbeszerzéssel kiválasztott Gránit Pólus Zrt. kapta a megbízást, amelyet sikeresen 

teljesített. Az elkészült koncepció és megvalósíthatósági tanulmány alapján az 

előkészítési folyamat részeként 2021 októberében írásban tájékoztattuk a 

szakpolitikáért felelős döntéshozót a további terveinkről, elvégzendő feladatainkról. A 

rendelkezésünkre álló MVP forrás felhasználásával beszerzési eljárást indítottunk a 

projekt megvalósításához nélkülözhetetlen Tervezési Program és Geodéziai 

Tanulmány elkészítésére. A beszerzési eljárások sikerrel zárultak, a munka folyik, a 

tanulmányok 2022 február hónap során elkészülnek. Az elkészült tanulmányok alapján 

elindítunk egy nyílt Terv Pályázatot. A fent említett folyamat nem terheli az 

önkormányzati költségvetést, minden folyamat belefér az MVP program által 

biztosított támogatási keretbe.  



 

2. Pécsi Városi Futball Stadion: a Koncepció Terv elkészült, az Előzetes 

Megvalósíthatósági Tanulmány elkészült. Kormánydöntés megtörtént a stadion 

megvalósítása kapcsán. A Kormányhatározat (1373/2021. (VI. 10.)) alapján az 

előkészítési feladatok a kiviteli terv elkészítéséig a PSN Zrt. feladata volt. A 

kormányhatározatban foglaltaknak megfelelően Pécs Megyei Jogú Város jóváhagyta a 

stadion fejlesztésére leginkább alkalmas terület kijelölését, amely az általunk 

elkészített koncepció terv alapján került kiválasztásra. Az érintett, magán tulajdonban 

lévő ingatlanok hivatalos vagyonértékelése megtörtént. A kormányhatározatban, 

illetve az ezt követően Dr. Szabó Tünde államtitkár asszony által megküldött levélben 

foglaltaknak megfelelően a PSN Zrt. hivatalosan átvette az MNSK-tól a Bozsik Stadion 

teljes kiviteli terv dokumentációját a teljeskörű felhasználási jogokkal együtt. Előzetes 

tervezési kalkulációt kértem és kaptam a Bozsik Stadion esetleges áttervezésével 

kapcsolatos költségekről, amely tervezési költségbecslést a Napur Architect és az APM 

Consulting adta meg. A fenti előkészítési költségeket 2021.09.09-én elektronikusan, 

illetve postai úton is megküldtük Dr. Szabó Tünde államtitkár asszony 

IX/4362/2021/SPORTLET iktatószámú levelére válaszul. Egyébként a válaszlevelet 

személyesen is átadtam államtitkár asszonynak. Ezt követően folyamatos   

háttéregyeztetések történtek, például az előkészítési folyamatok költségeinek 

csökkentése céljából. Dr. Schmidt Ádám sportpolitikai főtanácsadóval történt 

többszöri pécsi ügyekben folytatott tárgyalásaim során javasoltam a kiviteli terveket 

módosítani csak engedélyes tervre, így az előkészítésre fordítandó források jelentősen 

csökkentek volna. Mindenesetre Pécs Megyei Jogú Város minden tekintetben eleget 

tett a stadionfejlesztés sikeres megvalósítása érdekében, betartva a határidőket, saját 

koncepciójával segítve a kormányzati döntéshozók feladatát. Talán ezért is ért minket 

váratlanul a december 24-i Magyar Közlönyben megjelent 1978/2021. (XII.24.).  

Kormányhatározat, amely visszavonja a korábbi rendelkezést. Pécs Megyei Jogú Város 

ahogy eddig is, továbbra is támogatja a Pécsi Városi Stadion megvalósítását. 

Kezdeményeztük az EMMI Sportért felelős Államtitkárságánál, hogy megismerhessük 

a valódi célt, illetve soron következő feladatokat. 

 

3. Tanuszoda: közbenjárásomnak köszönhetően sikerült beemelnünk Pécs Város egy 

tanuszodájának megvalósítását a Tanuszoda Programba. A helyszín kijelölése az 

önkormányzat részéről eldöntésre került. A projektfelelős Magyar Nemzeti 

Sportközpontokkal közösen az előzetes felmérések a kijelölt helyszínen megtörténtek. 

A felmérések alapján a vázrajz elkészült.  A Nemzeti Tanuszoda Program aktuális 

ütemének 32 helyszínéből 7 helyszín kiviteli terveinek elkészítéséről szóló kormány-

előterjesztés az MNSK részéről elkészült és beterjesztésre, illetve jóváhagyásra került 

az EMMI-ben. A 7 helyszín egyike Pécs Megyei Jogú Város. Az előterjesztés 



benyújtásához a politikai döntés megszületett. Az EMMI-vel, illetve Dr. Wladár Sándor, 

a Magyar Úszó Szövetség elnökével folytatott személyes egyeztetés alapján a kiviteli 

tervek elkészítésével kapcsolatos kormányzati döntés tavaszra várható. Addig is 

Wladár elnök úr javaslata alapján megkezdtük egy 2. helyszín kiválasztásának 

folyamatát, tekintettel arra, hogy a Tanuszoda Program Pécs Megyei Jogú Város 

esetében erre lehetőséget biztosít. Jelenleg a lehetséges helyszínek számbavétele 

folyik.  

 

4. Városi Jégcsarnok: Pécs Megyei Jogú Város a Magyar Jégkorong Szövetség 1 éves 

előkészítő munkája után véglegesen kijelölésre került a Hircsák Program keretein belül 

(összesen 4 helyszín) mint olyan helyszín, ahol jégcsarnok fejlesztés valósulhat meg. 

Ezt úgy kell érteni, hogy két hónappal korábban még Pécs Megyei Jogú Városon kívül 

egy jelentkező sem rendelkezett a szükséges feltételekkel, nem volt szakmai, sem 

pedig fenntarthatósági koncepciójuk. A mi esetünkben azon kívül, hogy nekünk   

mindezek megvannak, rendelkezünk egy engedélyes tervvel is, amely jelentősen 

csökkenti az előkészítéshez szükséges kormányzati források mértékét. A helyszín 

kijelölésre került. Az Engedélyes Terv elkészült. Az Előzetes Fenntarthatósági 

koncepció elkészült. A sportszakmai egyeztetések lezárultak. A fenti, a többi érintett 

által okozott nehézségek ellenére a Magyar Jégkorong Szövetség elkészítette a 

kormányzati döntéshez szükséges szakmai anyagot, amelyben magam is segítettem és 

benyújtotta az EMMI felé, ahol befogadásra került. A politikai döntés megszületett, de 

itt is a forráshiány végett a kormányzati döntés tavaszra csúszik.  

 

5. PMFC Labdarúgó Kft.: Pécs Megyei Jogú Város és a befektető közötti megállapodás 

megszületett, a PMFC felnőtt és utánpótlás labdarúgásával összefüggésben az új 

tulajdonosi kör kialakult, a szükséges megállapodások megköttettek, a működés 

biztosítva van. Mind az utánpótlás, mind pedig a felnőtt csapat zavartalan körülmények 

között végezheti szakmai munkáját.  

 

6. PSN Zrt.: együttműködve a PSN Zrt. vezetésével, észszerű és szakmailag megalapozott 

gazdálkodással, a 2019. évi több mint 1 milliárd forintos állami/önkormányzati 

támogatási igényt 2021-re azonos feladatok ellátása mellett lecsökkentettük 

kevesebb, mint félmilliárd forintra. Kezdeményeztem, hogy a PSN Zrt. kerüljön be a 

kiemelt vidéki egyesületek körébe, azonban erre csak 2023-ban ad lehetőséget a 2019-

ben elfogadott határozat. Ezzel együtt, államtitkár asszonnyal történt egyeztetésem 

alapján a sportiskolában lévő szakosztályok sportági szakszövetségein keresztül van 

mód a sportszakmai támogatás biztosítására, amelyre a sport költségvetés 

elosztásának végleges elfogadása előtt közvetlenül térünk vissza.  



 

Pécs, 2021-01-07. 

Tisztelettel, 

 

Török Ottó 

polgármesteri biztos 


